
Tarımsal Üretim
Planı Hazırlandı

Osmaniye Tarım ve Orman
Müdürlüğü tarafından Vali

YardımcısıAzizOnurAydın baş-
kanlığında tarımsal üretim plan-
laması toplantısı düzenlendi.

� Sayfa 2’te...

Osmaniye’de Yenidoğan
Canlandırma Uygulayıcı

Eğitim Programını başarıyla ta-
mamlayan 23 sağlık çalışanına
sertifikaları törenle verildi.

� Sayfa 5’te

Osmaniye’nin Hasanbeyli
İlçende 500 tonluk İçme

Suyu Deposunun tamamlandığı
bildirildi. � Sayfa 3’te...

Deprem enkazlarından çıkanlar
sahiplerine ulaşıyor
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Osmaniye’de deprem sonrası kontrollü olarak yıkılan hasarlı binalardan in-
sanların fotoğrafını bularak sahiplerine teslim edenmuhtar Tarık Sesli, yap-

tığı sürprizle insanların yüzünü güldürdü. Depremin 22. ayında aile fotoğraflarına
kavuşan İrfan Erdem, "Çok acı bir durumdu, çok duygulandım" dedi.Esenevler
MahallesiMuhtarı Tarık Sesli, binanın enkazından insanların fotoğraflarını ve sağ-
lam kalan eşyalarını alarak sosyal medya üzerinden sahiplerine ulaştırmak istedi.
Muhtar Sesli'nin paylaşımlarında kendi fotoğraflarını gören CennetApartmanı'nın
10. katında yaşayan ve binanın ağır hasarlı olmasından dolayı evine çıkamayan
İrfan Erdem, aylar sonra bulduğu hatıralarını teslim almaya geldi. Muhtar Ses-
li'nin yaptığı davranışla yüzü gülen Erdem, buruk bir mutluluk yaşadığını söy-
ledi.Depremde evlerini ve iş yerini kaybe�iğini ama enkazdan çıkan birkaç parça
eşyanın kendisini mutlu e�iğini söyleyen İrfan Erdem, "Esenevler Muhtarımız
Tarık Sesli'ye çok teşekkür ediyorum. 6 Şubat depreminden sonra yıkılmış olan
Esenevler Mahallesi sakinlerinden birisiyim. “dedi. � Sayfa 3’te...

Hasanbeyli’de su
sorunu yaşanmayacak

Osmaniye Gençlik ve Spor İl Mü-
dürlüğü tarafından Gençlik Poli-

tika Belgesi Vizyon Çalıştayı,
başladı.Gençlik Merkezinde düzenle-
nen çalıştay, saygı duruşunda bulunul-
ması ve İstiklal Marşının okunmasıyla
başladı.Genel Müdürlük tanıtım video-
sunun ardından programın açılış ko-
nuşmasını Gençlik ve Spor İl Müdürü
Yusuf Çebi yaptı. Çebi, konuşmasında,
çalıştaya gösterilen ilgiden memnun ol-
duğunu belirterek katılımcılara teşek-

kür etti.Çalıştayın yurt içinde ve yurt
dışında yaşayan gençlerin yaşadıkları
başlıca problemlerin gençlerin gözüyle
anlayıp bunlara yönelik çözüm önerile-
rini geliştirmek amacıyla düzenlendi-
ğini belirtti. Genç nüfus oranlarının
hızlıca arttığını hatırlattı. “Türkiye için
genç ve dinamik nüfus oldukça çok
önemli ve büyük bir zenginliktir.Dola-
yısıyla insani değerlere sahip çıkan top-
lumsal ve toplumsal bilinci oturmuş bir
genç nesildir.

� Sayfa 5’te...

Gençlik Politika Belgesi Vizyon Çalıştayı yapıldı
Yenidoğan sertifika
eğitimleri tamamlandı

Gören dönüp
bir daha bakıyor

Osmaniye'ninKaraçay deresi
Doğa Park mevkisinde alışıl-

mışın dışında suyun üzerinde bir
grup kaz görenler, şaşkınlıklarını
gizleyemiyor.DSİ tarafından ıslah
çalışması yapılan Doğa Parkı bo-
yunca tüm bentlerde oluşan su bi-
rikintileri bugünlerde kazların
mekanı haline geldi. � Sayfa 2’de...

Türkiye Deprem Sonrası İyileşme ve Yeniden İmar Projesi kapsamında Dünya Bankası Fonu ile Osmaniye’de yapılması planlanan 4 Çelik Kont-
rüksiyon Aile Sağlığı Merkezi Projesinin tanıtım toplantısı yapıldı. İl Sağlık Müdürlü ev sahipliğinde düzenlenen toplantı Vali Vekili Hakan

Yavuz Erdoğan başkanlığında gerçekleşti.İl Sağlık Müdürü Dr.Fevzi Yavuzyılmaz, yaptığı sunumda; Dünya Bankası tarafından finanse edilen proje
kapsamında Düziçi İlçesine, Merkez Cevdetiye Beldesine, Toprakkale Türkmen Beldesine ve Düziçi Yarbaşı Beldesine yapılması planlanan 4 adet tek
katlı çelik konstrüksiyon kullanılarak yapılacak Aile Sağlığı Merkezleri binaları, binaların hazine arazilerine yapılacağı, erişebilirlik ve enerji verim-
liliği ilkeleri dikkate alınarak projelendirildiği gibi konularda bilgi verdi. � Sayfa 3’te...

Osmaniye’de 4 yeni aile sağlığı merkezi yapılacak
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O s m a n i y e
Tarım ve Orman
Müdürlüğü tara-
fından Vali Yar-
dımcısı Aziz Onur
Aydın başkanlı-
ğında tarımsal üre-
tim planlaması

toplantısı düzen-
lendi. Kurumun
Özkan Bayrak salo-
nundaki toplantıya
İl Müdürü Erdem
Kolabaş, Kurum ve
Sivil Toplum Kuru-
luşları temsilcileri,

Şube Müdürleri ve
teknik personel ka-
tı ldı .Toplantıda,
Osmaniye 2025-
2027 yılları Bitkisel
Üretim, Hayvancı-
lık ve Su Ürünleri
konularında ‘’Üre-

tim Planlamaları’’
görüşülerek oy bir-
liğiyle onaylandı
ve Tarım ve Orman
Bakanlığına gönde-
rilmesine karar ve-
rildi.

Bu plan, Osma-

niye'de bitkisel
üretimden hayvan-
cılığa ve su ürünle-
rine kadar çeşitli
alanlarda üretim
hedeflerini, strateji-
leri ve izlenecek
yol haritasını içeri-
yor. Bakanlığın
onayıyla birlikte
planın uygulan-
ması ve ilgili birim-
lerin harekete
geçmesi bekleni-
yor.

Toplantı, Osma-
niye'nin tarımsal
üretim kapasitesi-
nin artırılması ve
bölge çiftçisinin
daha bilinçli üre-
tim yapabilmesi

için önemli bir
adım olarak değer-
lendiriliyor.

Bu kapsamda,
üretim planı saye-
sinde özellikle re-
kolte artışı,
pazarlama süreçle-
rinin iyileştirilmesi
ve yerel üreticilerin
daha iyi şartlarda
üretim yapmasını
sağlayacak önlem-
ler devreye girecek.

Bakanlık onayı
sonrasında nasıl
bir yol haritası izle-
neceğini belirlene-
ceği kaydedildi.

Kaynak: Tarım
ve Orman İl
Müdürlüğü

Tarımsal Üretim Planı Hazırlandı

Osmaniye 'nin
Karaçay deresi Doğa
Parkmevkisinde alı-
şılmışın dışında
suyun üzerinde bir
grup kaz görenler,

şaşkınlıklarını gizle-
yemiyor.

DSİ tarafından
ıslah çalışması yapı-
lan Doğa Parkı bo-
yunca tümbentlerde

oluşan su birikinti-
leri bugünlerde kaz-
ların mekanı haline
geldi.

Berrak ve dur-
gun sudaki hareket-

siz hallerini görenle-
rin uzun süre hay-
ranlıkla incelediği
kaz sürüsü, Karaçay
Deresininmüdavimi
olmaya aday.

Doğa Park’ı bo-
yunca oluşan böl-
gede su
birikintilerinde se-
rinleyen kazlar,
adeta bir tablodan
çıkmışçasına hare-
ketsiz durdukları
anlarda görenleri
kendilerine hayran
bırakıyor. Derin
sessizliğin içinde
birdenbire yüzmeye

başlayan kazları iz-
leyen doğaseverler,
bu şölenin tadını çı-
karıyor.

DSİ'nin bölgede
başla�ığı ıslah çalış-
ması, sel baskınla-
rını önlemenin
ötesinde, doğal ya-
şamın canlanma-
sına da imkan
sağladı.

Doğa Park’ı, yü-
rekleri ferahlatan
yeşil doğayla iç içe
bir yürüyüş rotası
sunarken, kazların
eşlik e�iği bu man-
zara ziyaretçilerin

dikkatini çekiyor.
Çevre sakinleri ve
doğaseverler, bu
güzelliğin korun-
masının önemine
dikkat çekerken,
kazların bölgede
kalıcı bir topluluk
haline gelmesini
ümitle bekliyor.

Doğa Park’ı ve
Karaçay Dere-
si’ndeki bu eşsiz
doğal görüntünün
korunması, bölge
halkı ve ziyaretçiler
için büyük bir so-
rumluluk taşıyor.

Haber Bülteni

Osmaniye’de Ye-
nidoğan Canlan-
dırma Uygulayıcı
Eğitim Programını
başarıyla tamamla-
yan 23 sağlık çalışa-
nına sertifikaları
törenle verildi.

Sağlık İl Müdür-
lüğü Halk Sağlığı
Hizmetleri Başkan-
lığı tarafından yürü-
tülen ve 3 gün
devam eden eğitim-
ler sonunda uygula-

malı ve teorik sınav
yapıldı.

Eğitim sonunda
düzenlenen sertifika
törenine Halk Sağ-
lığı Hizmetleri Baş-
kan Yardımcısı
Dr.Hakan Güner,
Çeküş, Birim So-
r u m l u s u
Uz.Dr.Emine Özto-
sun,NRP İl Program
Sorumlusu Yenido-
ğan Uzmanı Uz.Dr
Özgül Tunç Akbaş,

Eğitimci Uzm.Dr
Ümit Ece, Eğitimci
Hemşire Fatma Te-
kerek ve sağlık per-
soneli katıldı.

Ülkede do-
ğumda bebeğe eli
değen tüm sağlık ça-
lışanlarını hedef alan
ve periyodik aralık-
larla düzenlenen
eğitimlerin devam
edeceği belirtildi.

Kaynak: İl Sağ-
lıkMüdürlüğü

Yenidoğan sertifika eğitimleri tamamlandı

Gören dönüp bir daha bakıyor

O s m a n i y e
İŞKUR İl Müdür-
lüğü tarafından ‘’En-
gelli Hibe Desteği
Kendi İşini Kurma
Projesi’’ kapsa-
mında hibe desteği
verilen Özlem
Öksüz, kurduğu iş-
yeri ile kendi işinin
patronu olup hayal-
lerine kavuştu.

İŞKUR İl Mü-
dürü Hacı Akko-
yunlu, İŞKUR’un
Engelli Hibe Deste-
ğinden yararlanarak
kendi işyerini açan
kadın girişimcinin
işyerine ziyare�e
bulundu. Aldığı 196
bin TL’ lik hibe des-
teği ile ‘’Naz
Eşarp,Çanta, Takı ve

İmitasyon’’ ünvanlı
işyerini faaliyete ge-
çiren Özlem Öksüz,
bir kadın girişimci
olarak ekonomik öz-
gürlüğüne de ka-
vuşmuş oldu.

Öksüz kendisine
sağlanan imkanlar-
dan dolayı İl Mü-
dürü Hacı
Akkoyunlu’ ya te-

şekkürlerini sundu
ve ’’Hayalimdeki işe
kavuştuğum için
çok mutluyum, des-
tek olan tüm yetkili-
lere çok teşekkür
ederim’’ ifadelerini
kullandı.

İş gücü kaybı en
az %40 olan engelli
vatandaşlarımıza
verilen hibe deste-

ğinden faydalanan
engellilerin bu sa-
yede kendi işletme-
lerini kurarak
ekonomiye katkı
sağladıklarınının da
altını çizen Akko-
yunlu, ‘’İŞKUR İl
Müdürlüğü olarak
her zaman engelli
vatandaşlarımızı
d e s t e k l e m e y e

devam edeceğiz.
Kendi işinin patronu
olması sebebiyle
mutluluğuna şahit
olduğumuz Özlem
kardeşimize yeni
işinde başarılar dili-
yor, hayırlı uğurlu
olmasını temenni
ediyorum”ifadele-
rini kullandı.

Kaynak: İŞKUR

İŞKUR’dan aldığı destekle kendi işini kurdu
Torku, meyve suyu üreti-

minde gerçek sıkma işlemi ve
tünel pastörizasyon teknolo-
jisi kullanarak üretimlerine
devam ediyor.

Şirke�en yapılan açıkla-
maya göre, Torku Meyve
Suyu, Sirke ve Pekmez Üre-
tim tesislerinde tünel pastöri-
zasyon teknolojisi kullanılan
Torku yüzde 100 meyve su-
ları, içerisinde hiçbir katkı
maddesi olmaması dolayı-
sıyla tercih edilen meyve
suyu markaları arasında ilk
sırada yer alıyor.

Torku meyve suları,
yüzde 100 taze sıkılmış
meyve suyu olduğu gibi hiç-
bir ilave işlem görmeksizin
taze olarak şişelenip tünel
pastörizasyon teknolojisi sa-
yesinde kendi şişesinde pas-
törize ediliyor ve raflarda ilk
günkü tazeliğini 1 yıl bo-
yunca koruyor.

Açıklamada görüşlerine
yer verilen Torku Meyve
Suyu, Sirke ve Pekmez Üre-
tim Tesisi'nin bağlı olduğu
Panagro Et ve Süt Gıda Kom-
pleksi Genel Müdürü Zeynep
Kurtkaya, üretim sürecinin ti-
tizlikle takip edildiği belirte-
rek, Torku'nun meyve suyu
üretim süreçlerini anla�ı.

Kurtkaya, fabrikanın bu-
lunduğu bölgenin elma ve
üzüm açısından oldukça zen-
gin olduğunu aktararak,
"Çiftçilerimizden aldığımız
elma, üzüm ve narlar, ilk ola-
rak havuzlara alınarak taz-
yikli suyla yıkanıyor. Yıkama
işleminin ardından havalan-
dırma işlemine alınan mey-
velerin sapı ve çöpünün
yüzeye çıkması sağlanıyor.
Yüzeye çıkan sap ve çöpler,
ayıklamamakinesinden geçi-
yor ve ürünler tekrar duş-
lama ünitesinden geçerek
üretim için hazır hale getirili-
yor. Duşlama işleminin ar-
dından meyveler hareketli
bantlar yardımıyla fabrikaya
alınarak kontrol ediliyor ve
kullanıma uygun olmayan
meyveler ayıklanıyor. Bu aşa-
mada kaliteli ve sofralık mey-
velerin tercih edilmesi
önemlidir çünkü, Torku
yüzde 100 meyve suları, hiç-
bir katkı maddesi kullanılma-
dan ve herhangi bir ilave

işlem uygulanmadan şişelen-
mektedir." ifadelerini kul-
landı.

- "Uygunluk almış ürünler
güvenle müşterilere sevk edi-
liyor"

Raf ömrü boyunca lezzet
ve nefasetini koruyabilmesi
açısından meyvelerin kalite-
sine dikkati çeken Kurtkaya,
şunları kayde�i:

"Ayıklanan meyveler,
sıkma ünitesinde preslenerek
taze sıkma işleminden geçiri-
liyor ve püre haline getirili-
yor. Püre halindeki meyveler
tekrar preslenerek yüzde 100
meyve suyu elde ediliyor.
Tazyikli suyla yıkanarak hij-
yeni sağlanan cam şişelere
kapalı sistemde dolum yapı-
lan Torku yüzde 100 meyve
suları, şişelendiği haliyle pas-
törizasyon tünelinden geçiri-
lerek sevke hazır hale geliyor.
Tüm aşamalarda kalite kont-
rollerinden geçerek uygun-
luk almış ürünler güvenle
müşterilere sevk ediliyor."

Kurtkaya, Tünel pastöri-
zasyon sistemini kullanan
Türkiye'de ilk ve tek fabrika-
nın TorkuMeyve Suyu, Sirke
ve Pekmez Üretim Tesisi ol-
duğunun savunarak, ürünle-
rin meyve konsantresinden
değil taze meyvelerden
sıkma işlemiyle üretildiğinin
de altını çizdi.

Bu sistemle ürünlerin 1 yıl
boyunca raflarda tazeliğini
koruduğunu ifade eden Kurt-
kaya, "Ürünlerin dolumu ger-
çekleştirildikten sonra tünel
pastörizasyon işlemi yapılı-
yor. Bu işlem annelerin evde
yaptığı konserve sistemiyle
aynıdır. Tünel pastörizasyon
işlemiyle taze sıkılmış Torku
yüzde 100 meyve suları, hiç-
bir katkı maddesi kullanma-
dan üretiliyor. Meyve
sularının tüm kalite kontrol-
leri tamamlanıp onay aldık-
tan sonra sevkiyata hazır hale
geliyor. Çiftçilerden satın alı-
nan mahsullerin hasat aşa-
masından başlayarak
tüketiciye sunulacak nihai
ürün oluncaya kadar geçen
süreçte her aşama kalite ekip-
lerince titizlikle kontrol ve
takip ediliyor." değerlendir-
mesinde bulundu.

Kaynak: AA

Tünel pastörizasyon
teknolojisiyle öne çıkıyor
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Osman i ye ’d e
AKP Parti Hasan-
beyli Kadın Kolları
7.Olağan Kongre-
sinde başkanlığa
Fatma Şanlı seçildi.

Kongreye AK
Parti İl Başkanı
Mehmet Sadi Bin-
boğa, Belediye Baş-
kanı Şevket
Yumrutepe , İl
Kadın Kolları Baş-

kanı Sultan Okur, İl
Gençlik Kolları Baş-
kanı Veli Demirci,
Merkez İlçe Başkanı
Alpaslan Karaca, İl
Genel Meclis Üyesi
Mustafa Acar ve
teşkilat mensupları
katıldı.

K o n g r e d e ,
Fatma ŞanlıAK Par-
ti’nin Hasanbeyli
Kadın Kolları İlçe

Başkanı olarak se-
çildi.AK Parti İl Baş-
kanı Mehmet Sadi
Binboğa, bugüne
kadar görevi yürü-
ten Ayşegül Kahve-
cioğlu’na teşekkür
ederek yeni göreve
seçilen Fatma Şanlı
ve ekibine de başarı
diledi.

Kaynak: Sağlık
İl Müdürlüğü

Kahramanmaraş'ta 6
Şubat 2023 depremleri sonra-
sında sağlık altyapısını güç-
lendirmek amacıyla
başlatılan projelerden biri
olan 400 yataklı Kahraman-
maraş Devlet Hastanesi,
ocakta hasta kabulüne başla-
yacak.

Toplam 97 dönüm arazi
üzerine kurulu hastane, 55
bin metrekare kapalı alana
ağır çelik yapı formunda,
zemin artı bir kat olarak inşa
edildi. 16 bloktan oluşan has-
tanede 80 yoğun bakım ya-
tağı, 70 poliklinik odası, 12
tam donanımlı ameliyathane
ve 8 doğumhane yer alıyor.
Ayrıca hastanede kardiyo-
vasküler cerrahi, endoskopi,
diyaliz, anjiyografi, fizik te-
davi ve onkoloji merkezleri
gibi özellikli birimler buluna-
cak.

İl Sağlık Müdürü Vehbi
Şirikçi, AA muhabirine, yeni
hastanenin ildeki sağlık hiz-
metlerini önemli ölçüde ra-
hatlatacağını ve modern
teknolojilerle donatılmış bir
tesis olarak hizmet vereceğini
söyledi.Hastane inşaatının
son aşamada olduğunu ve
belirli bloklara tıbbi cihazla-
rın taşınmaya başladığını be-
lirten Şirikçi, ocak ayının son
haftasında hasta kabul ede-
ceklerini söyledi.

Depremin ardından Sağ-
lık Bakanlığı tarafından
ken�e 5 hastane yapılması
için planlamaların yapıldığını
dile getiren Şirikçi, şöyle
devam e�i:

"Hastanemiz inşaat süreç-
lerinde son aşamaya gelmiş
bulunmaktayız. Belli bloklar
tamamlanmakta. Bu bloklara

yavaş yavaş tıbbi cihazları-
mızı taşıma aşamasına geç-
miş bulunmaktayız.
Hastanemizi açtığımız
zaman yaklaşık 1400 civarı
sağlık personelinin çalışaca-
ğını öngörmekteyiz. Hastane-
miz hizmete açıldığında
ilimizdeki sağlık hizmetle-
rine başvuruda büyük bir
yükü kaldıracağını öngör-
mekteyiz."

Tamamen son teknoloji
tıbbi cihazlarla donatılacak
olan hastanenin bölge halkı-
nın sağlık ihtiyaçlarını karşı-
lamada önemli bir rol
üstleneceğini vurgulayan Şi-
rikçi, "Kahramanmaraş Dev-
let Hastanemiz, yeni bir
hastane olması sebebiyle tüm
cihazlarımız tamamen yeni
olarak alınmış olacaktır.
Gerek Bakanlığımızca gerek
yerelden yaptığımız satın
alma süreçleri tamamlanmak
üzere olup tamamen son tek-
noloji tıbbi cihazlarla donatıl-
mış modern bir sağlık tesisi
olacaktır. Hastanemizin açılış
süreciyle ilgili son aşamaya
gelmiş bulunmaktayız. Ocak
ayının son haftasında hasta
kabulünü yapmak amacıyla
çalışmalarımıza hızlı bir şe-
kilde devam ediyoruz." diye
konuştu.

Nurhak ve Türkoğlu ilçe-
lerindeki hastanelerin de
depremde ağır hasar aldığına
işaret eden Şirikçi, "Nur-
hak'ta geçtiğimiz ay itibarıyla
hasta kabulüne başlamış du-
rumdayız. Türkoğlu'nda da
inşaat süreçleri tamamlanmış
olup bu ayın sonunda orada
da hasta kabulü almayı öngö-
rüyoruz." dedi.

Kaynak: AA

Devlet Hastanesi gelecek ay
hasta kabulüne başlayacak

Hasanbeyli’de Kadın Kolları kongresi yapıldı

Türkiye Deprem
Sonrası İyileşme ve
Yeniden İmar Projesi
kapsamında Dünya
Bankası Fonu ile Os-
maniye’de yapılması
planlanan 4 Çelik
Kontrüksiyon Aile
Sağlığı Merkezi Pro-
jesinin tanıtım top-

lantısı yapıldı.
İl Sağlık Mü-

dürlü ev sahipli-
ğinde düzenlenen
toplantı Vali Vekili
Hakan Yavuz Erdo-
ğan başkanlığında
gerçekleşti.

İl SağlıkMüdürü
Dr.Fevzi Yavuzyıl-

maz, yaptığı su-
numda; Dünya Ban-
kası tarafından
finanse edilen proje
kapsamında Düziçi
İlçesine, Merkez
Cevdetiye Belde-
sine, Toprakkale
Türkmen Beldesine
ve Düziçi Yarbaşı

Beldesine yapılması
planlanan 4 adet tek
katlı çelik konstrük-
siyon kullanılarak
yapılacak

Aile Sağlığı Mer-
kezleri binaları, bi-
naların hazine
arazilerine yapıla-
cağı, erişebilirlik ve

enerji verimliliği il-
keleri dikkate alına-
rak projelendirildiği
gibi konularda bilgi
verdi.

Vali Vekili Hakan
Yavuz Erdoğan baş-
kanlığında gerçekle-
şen toplantıya,
Düziçi Belediye
BaşkanıMustafa İba,
Merkez Cevdetiye
Belediye Başkanı
Mehmet Özer, Top-
rakkale Türkmen
Belediye Başkanı
Veli Fidan, Düziçi
Yarbaşı Belediye
Başkanı Ökkeş
Aksoy, İl SağlıkMü-
dürümüz Dr.Fevzi
Yavuzyılmaz,AFAD

İl Müdürü Mehmet
Alboğa, Türk Tele-
kom İl Müdürü
Mehmet Küloğlu,
TürkiyeKızılayDer-
neği İl Başkanı
Dr.Ramazan Çetin,
ENERJİSA İl Mü-
dürüMustafa Keleş,
Halk Sağlığı Hiz-
metleri Başkanı
Uzm.Dr.Ersin Peker,
Destek Hizmetleri
Başkanı Melek Bül-
bül Dilek, Kamu
Hastane Hizmetleri
Başkanı Dr.Ender
Erikan ve Sağlık
Hizmetleri Başkanı
Dr.YasinGüngör ka-
tıldı.

M.Ali Ulugöl

Osmaniye’nin
Hasanbeyli İlçende
500 tonluk İçme
SuyuDeposunun ta-
mamlandığı bildi-
rildi.İlçe Belediye
Başkanı Şevket
Yumrutepe, yıllardır
ilçede yaşanan içme
suyu sıkıntısının
artık son bulduğunu
aktardı.Yumrutepe,
“Depremin etkisiyle
ilçemizde su gözleri-
miz azalmış olup
içme suyunda sıkıntı
yaşanmaktaydı. Yıl-

lardır yaşanan içme
suyu sıkıntısı sona
erdi. Çok şükür ilçe-
mizde en büyük ve
yüksek kapasiteli
500 tonluk su depo-
sunu halkımızın hiz-
metine sunmuş
bulunmaktayız .Hal-
kımızın sıkıntı çek-
memesi adına
hizmetlerimiz birer
birer devam etmek-
tedir. İlçemize Ha-
yırlı Olsun”
ifadelerini kullandı.

Hasanbeyli Bld.

Osman i ye ’d e
deprem sonrası
kontrollü olarak yı-
kılan hasarlı bina-
lardan insanların
fotoğrafını bularak
sahiplerine teslim
eden muhtar Tarık
Sesli, yaptığı sürp-
rizle insanların yü-
zünü güldürdü.

Depremin 22.
ayında aile fotoğ-
raflarına kavuşan
İrfan Erdem, "Çok
acı bir durumdu,
çok duygulandım"
dedi.

6 Şubat’ta mey-
dana gelen Kahra-
manmaraş merkezli
depremlerde Os-
maniye’de en çok
yıkımın yaşandığı
Esenevler Mahalle-
si’nde bulunan 10
katlı Cennet Apart-
manı ağır hasarlı ol-
duğu için ekipler
tarafından kont-
rollü şekilde yı-
kıldı.

Esenevler Ma-
hallesi Muhtarı
Tarık Sesli, binanın
enkazından insan-
ların fotoğraflarını
ve sağlam kalan eş-
yalarını alarak sos-

yal medya üzerin-
den sahiplerine
ulaştırmak istedi.
Muhtar Sesli'nin
paylaşımlarında
kendi fotoğraflarını
gören Cennet
Apartmanı'nın 10.
katında yaşayan ve
binanın ağır hasarlı
olmasından dolayı
evine çıkamayan
İrfan Erdem, aylar
sonra bulduğu hatı-
ralarını teslim al-
maya geldi. Muhtar
Sesli'nin yaptığı
davranışla yüzü
gülen Erdem,
buruk bir mutluluk
yaşadığını söyledi.

"Küçük birkaç
eşya da bulmak
beni çok mutlu et-
mişti"

Depremde evle-
rini ve iş yerini kay-
be�iğini ama
enkazdan çıkan bir-
kaç parça eşyanın
kendisini mutlu et-
tiğini söyleyen İrfan
Erdem, "Esenevler
Muhtarımız Tarık
Sesli'ye çok teşek-
kür ediyorum. 6
Şubat depreminden
sonra yıkılmış olan
Esenevler Mahal-

lesi sakinlerinden
birisiyim. Muhtarı-
mızın 6 Şubat'tan
beri hakkını hiçbir
zaman ödeyeme-
yiz. 6 Şubat saba-
hından itibaren hep
bizlerin yanında
oldu maddi, man-
evi, zamanını dep-
remzedeler için
harcadı. Bugün de
depremden kurtar-
dıkları hatıraları-
mızı yan yana
getirmiş. Onları
almak için yanına
uğradım. Bize ait
fotoğraflar çıktı,
komşularımıza ait
fotoğraflar çıktı.
Çok acı bir du-
rumdu, çok duygu-
l a n d ı m .
Fotoğraflarımın bir
kısmını buldum.
Bulamadıklarım da
sağ olsun Tarık
Muhtarım bulmuş
bir kısmını ayırmış
buraya, bazı kitap-
larımı buldum. Ço-
cuklarıma ait
eşyaları buldum.
Çok şükür mal ola-
rak, maddi olarak
hem benim hem
yakın bir yerde otu-
ran oğlumun evini,

evimizin altındaki
iki tane iş yerimizi,
kendi aracımı, her
şeyimizi kaybet-
miştik. Tabii orada
küçük birkaç eşya
da bulmak beni çok
mutlu etmişti" diye
konuştu.

"Sabahtan beri
15-20 kişiye fotoğ-
raflarını teslim
e�ik"

Fotoğrafları sa-
hiplerine ulaştır-

dıkça kendilerinin
de mutlu olduğunu
söyleyen Esenevler
Mahallesi Muhtarı
Tarık Sesli, "6 Şubat
depremi yaşadık,
çok acı günlerdi.
Soğuk ve yağmur-
larda bayağı müca-
dele verdik.
Mahallelilerimizin
bazı eşyalarını o
zaman teslim et-
miştik, ha�a muh-
tarlık binamızda bir

müze kurmuştuk
onunla alakalı.
Şimdi de yenileri
geldi. Tabii gören
görmeyenlere söy-
lüyor, vatandaşları-
mız geliyor.
Sabahtan beri 15-20
kişiye fotoğraflarını
teslim e�ik. En
azından kendilerini
olmasa da hatırala-
rını yaşatıyoruz bu-
rada" dedi.

Kaynak: İHA

Osmaniye’de 4 yeni aile sağlığı merkezi yapılacak

Deprem enkazlarından çıkanlar
sahiplerine ulaşıyor

Adana'nın Kozan ilçe-
sinde 2 katlı evde çıkan yan-
gın, itfaiye ekiplerinin
müdahalesiyle söndürüldü.
Yangında 10 yaşındaki çocu-
ğun babaannesini uyandırıp
hayatını kurtardığı ortaya
çıktı.

Edinilen bilgiye göre, Var-
saklar Mahallesi Sırkıntı Cad-
desi üzerindeki 2 katlı evde
yalnız yaşayan Fatma Uçar'ın
(65) evinde gece yangın çıktı.
Alt ka�a kalan 10 yaşındaki
torunu Ali Uçar, dumanları
fark edip babaannesinin ya-
nına gi�i. Hemen dışarı çıkan
babaanne ve torununun yar-
dımınamahalleli koştu. İhbar
üzerine adrese gelen itfaiye
ekipleri yangını söndürdü.
Evin çardak kısmı ve içinde
maddi hasara neden olan
yangının sebebi araştırılırken,
Kozan Kızılay Şubesi ve
Kozan Kaymakamlığı yan-

gından son anda kurtulan
Fatma Uçar'a yardım etmek
için çalışma başla�ı.

Yaşadıklarını İhlas Haber
Ajansı muhabirine anlatan
Fatma Uçar, “Ben uyuyor-
dum. Bir süre sonra ses
duyup hırsız zanne�im.
Sonra çocuk geldi, 'Ev yanı-
yor' diye bağırdı. Ağzımı ör-
terek çıktım. Torunum
kurtardı beni. Eşyalarım ve
her yer yandı. Şimdilik ço-
cukların yanında duracağım.
Buna şükür. Kedim de du-
mandan etkilenip telef oldu"
diye konuştu.

Babaannesini dumanların
arasına girerek kurtaran Ali
Uçar, “Yangın çıktığını gö-
rünce hemen babaannemin
yanına gi�im. 'Ebe kalk, yan-
gın var' dedim. Babaannem
dışarı çıktı, ağlıyordu. Tüm
mahalle geldi yardım e�i”
dedi. Kaynak: İHA

10 yaşındaki çocuk babaannesini
yangından kurtardı

Hasanbeyli’de su sorunu yaşanmayacak
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İklim değişikliğinin 2050 ile
2070 yıllarında zeytin ağaçla-
rını nasıl etkileyeceğini 2 farklı
senaryoyla inceleyen bilim in-
sanları, Akdeniz, Ege ve Mar-
mara bölgelerinin kıyılarında
yoğunlaşan üretim alanlarının
kuzeye, Karadeniz ve daha
yüksek rakımlara doğru kaya-
cağını tahmin ediyor.

Sakarya Üniversitesi İnsan
ve Toplum Bilimleri Fakültesi
Coğrafya Bölümü Öğretim
Üyesi Prof. Dr. Beyza Usta-
oğlu, Balıkesir Üniversitesi Fen
Edebiyat Fakültesi Coğrafya
Bölümü Öğretim Üyesi Prof.
Dr. İsa Cürebal ve Balıkesir
Üniversitesi Sosyal Bilimler
Enstitüsü Coğrafya Ana Bilim
Dalı doktora öğrencisi Mu-
hammed Mustafa Özdel, Tür-
kiye'de zeytin tarımının iklim
değişikliğinden nasıl etkilene-
ceğini, 2050 ve 2070 yılları için
"ılımlı" ve "kötümser" iki ayrı
senaryoda inceledi.

2 yıl süren arazi ve model-
leme çalışmaları kapsamında
Türkiye’deki tüm alanlar, zey-
tin için "uygun olmayan", "çok
az uygun olan", "uygun olan",
"çok uygun olan" ve "son de-
rece uygun olan" şeklinde 5 ka-
tegoriye ayrıldı ve küresel
sıcaklık artışı, ılımlı senaryoda,
yüzyıl sonunda 2 veya 3 de-
rece, kötümser senaryoda ise 4
derece olarak baz alındı.

Türkiye'nin, küresel olarak
zeytinyağının yaklaşık yüzde
15’ini üre�iği aktarılan araştır-
maya göre, yağlık zeytin ağaç-
larının yüzde 15'i İzmir, yüzde
14'ü Aydın, yüzde 13'ü Muğla
ve yüzde 9'u Manisa'da bulu-
nuyor. Sofralık zeytin ağaçları-
nın ise yüzde 28'i Manisa'da,
yüzde 19'u Bursa'da, yüzde
10'u Mersin'de yer alıyor. Tür-
kiye genelinde yaklaşık 320 bin
ailenin zeytin üretimiyle geçin-
diği hesaplanıyor.

Senaryolar doğrultusunda
yapılan projeksiyonlarda, Tür-
kiye'de hem zeytinciliğe
"uygun olmayan" hem de "son
derece uygun olan" alanların
küçüleceği, uygun olmayan
alanların bir kısmının yerini
"çok az uygun" alanların ala-

cağı, "son derece uygun" ve
"çok uygun" alanlardaki daral-
manın ise zeytin ve zeytinyağı
üretimini tehdit edebileceği ön-
görüldü.

Ilımlı senaryo
Ilımlı senaryonun 2050 yılı

çıktıları, halihazırda Akde-
niz’de zeytincilik için "son de-
rece uygun" alanlardaki
elverişli iklim şartlarının yerini
"çok uygun" şartlara bırakaca-
ğını, bu değişimin en belirgin
olduğu bölgenin ise Mersin ve
çevresi olduğunu gösterdi.

Ege Bölgesi’nde en belirgin
değişimlerinManisa’da görüle-
ceği, zeytinciliğe "uygun" olan
alanların, yerlerini, "çok az
uygun" alanlara bırakacağı,
Karadeniz kıyılarında ise özel-
likle Kırklareli’nden Trabzon’a
uzanan kıyı ha�ı boyunca zey-
tinciliğe uygun sahaların arta-
cağı tahmin ediliyor.

Ilımlı senaryonun 2070 yılı
projeksiyonlarına göre, Mar-
mara Bölgesi'nde Çanakkale,
Balıkesir, Bursa, Yalova ve Ko-
caeli, Karadeniz Bölgesi'nde ise
Samsun, zeytin yetiştiriciliği
açısından önemli potansiyel sa-
halara karşılık gelebilir. Ege ve
Akdeniz bölgelerinin kıyı kesi-
minde yayılış gösteren yetişti-
riciliğe uygun alanların
potansiyellerini koruduğu se-
naryoya göre, Güneydoğu
Anadolu Bölgesi'nde yetiştiri-
cilik için düşük potansiyele
sahip olabilecek "çok az
uygun" alanların yayılış alanını
genişletebileceği tahmin edili-
yor.

Kötümser senaryo
Kötümser senaryonun 2050

yılı modelleme çalışmasına
göre Ege ve Akdeniz'de "son
derece uygun" ve "çok uygun"
potansiyele sahip alanlar dara-
labilir. Buna karşın senaryoda,
Marmara Denizi çevresindeki
alanların mevcut durumunu
koruyacağı, Karadeniz kıyı ku-
şağı boyunca yeni uygun alan-
ların ortaya çıkabileceği, sınırlı
ekolojik şartlarda yetiştiricili-
ğin yapıldığı GüneydoğuAna-
dolu Bölgesi'nde ise "çok az
uygun" alanların genişleyebile-
ceği öngörülüyor.

Kötümser senaryonun 2070
projeksiyonunda Mersin ve
İzmir ile bu illerin çevreleri, en
belirgin olumsuz değişimin
beklendiği bölgeler oldu. Bu
senaryonun gerçekleşmesi du-
rumunda, Türkiye genelinde
zeytin yetiştirmeye "son derece
uygun" alanların neredeyse
yok olacağı öngörülüyor. Bu
koşullarda, 2070 yılına gelindi-
ğinde yalnızca Çanakkale kıyı-
larındaki çok küçük bir alan,
zeytin için en elverişli koşul-
lara sahip olabilecek.

Karadeniz kıyı şeridinde
kabaca 500 metre yükseltiye
kadar olan kesimlerin değişim-
den etkileneceği öngörülürken
bölgenin iç kesimlerindeki
alçak vadi tabanları ve ovaların
da zeytin yetiştirmeye uygun
alanlara dönüşeceği tahmin
ediliyor.

Zeytine elverişli alanlar kı-
yılardan iç kesimlere, daha en-
gebeli ve yüksek alanlara
doğru kayarken, yükseklere
yayılan zeytinin daha yavaş
büyümesi ve veriminin azal-
ması, bu sahalarda zeytincili-
ğin ekonomik olarak
sürdürülebilir olup olamaya-
cağı sorusunu doğuruyor.
"Sıcak hava dalgaları ve ku-
raklıklar, zeytin yetiştiricili-
ğini olumsuz etkileyecek"
AA muhabirine araştırma-

nın sonuçlarını değerlendiren
Prof. Dr. Beyza Ustaoğlu, gele-
neksel olarak zeytin yetiştirici-
liği yapılan alanlarda yıllık
yağış miktarının ve yağışın
mevsimlere düzenli dağılışının
önemli olduğunu, bu nedenle
sıcak hava dalgaları ile sıklığı
ve şiddeti artan kuraklıkların
zeytin yetiştiriciliğini olumsuz
etkileyeceğini söyledi.

Zeytinin soğuklama ihtiyacı
olan bir tür olduğunu belirten
Ustaoğlu, soğuklama ihtiyacı-
nın karşılanamamasının, zey-
tin rekoltesini olumsuz
etkilediği, değişen hava ve
iklim koşulları nedeniyle feno-
lojik dönemlerde kaymalar ve
soğuklamanın yetersiz gerçek-
leşmesinin ise hem verim hem
de kalitede düşüşe neden ola-
bileceği uyarısında bulundu.

Ustaoğlu, iklim değişikliği-
nin şiddetlenmesiyle zeytinci-
liğin sıcaklık, su stresi, hastalık,
zararlılar ve aşırı hava olayları
gibi tehditlerle karşı karşıya
kalabileceğini ifade e�i.

Yeni habitat alanlarında
dikkat edilmesi gerekenler
Prof. Dr. İsa Cürebal, zey-

tincilik yapılan sahaların de-
ğişmesi durumunda toprak
yönetimi, toprak verimliliği ve
doğru gübreleme gibi konula-
rın önemli olduğuna dikkati
çekerek toprağın fiziki ve kim-
yasal özelliklerinin belirlenip
en uygun zeytin çeşidini sapta-
manın mümkün olduğunu bil-
dirdi.

Cürebal, "Yeni habitat alan-

ları söz konusu olduğunda, za-
rarlıların tür üzerinde neden
olabileceği olumsuzlukları tah-
min etmek güç.

Hastalık ve zararlılara karşı
tedbirli olmak, biyolojik, kim-
yasal ve kültürel önlemler içe-
ren kapsamlı bir strateji
geliştirebilmek önemli. Tüm bu
yönetim süreçlerine teknolojik
unsurları entegre etmek, iklim
değişikliğiyle birlikte belirsiz-
liklerin ar�ığı sürecin daha iyi
yönetilmesine, karlılığın artırıl-
masına katkı sunabilir." diye
konuştu.

Var olan alanların korun-
ması ve yeni yetiştirme bölge-
lerinin kurulması konusunun
önemine vurgu yapan Cürebal,

sözlerini şöyle tamamladı:
"Olumsuz etkileri sınırlan-

dırmak için damla sulama veya
yer altı damla sulama gibi su-
lama sistemleri benimsenmeli
ve yaygınlaşmalı. Böylece suyu
etkili ve verimli kullanarak ta-
sarruf sağlamak mümkün ola-
bilir. Yerel ortam şartlarına en
iyi uyum sağlayacak çeşitlerin
seçimi son derece önemli. Ge-
rekli uyum stratejilerinin bir an
önce hayata geçirilmemesi du-
rumunda, değişen iklim şart-
ları, zeytin üretimiyle geçimini
sağlayan 300 binden fazla ai-
leyi etkileyebilir, zeytin ve zey-
tinyağı fiyatlarının artmasına
neden olabilir."

Kaynak: AA

“İklim Değişikliği Karadeniz'de Zeytin Üretimini Mümkün Kılabilir”
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Osmaniye 'de ,
Halk Sağlığı Hiz-
metleri Başkanlı-
ğ ı ' n ı n
koordinesinde "İl
Tüberküloz Kontrol
Kurulu ve Aktif Tü-
berküloz Sürveyans
Toplantısı" gerçek-
leştirildi.

Toplantıda, 2024
yılında tüberküloz
kontrolü kapsa-
mında yapılan çalış-
malar ile 2025 yılı

için planlanan faali-
yetler konuşuldu.

Toplantıda, Os-
maniye Verem
Savaş Dispanse-
ri’nin yürü�üğü ça-
l ı ş m a l a r ı n
değerlendirilmesi
yapıldı. Tüberküloz
İl Koordinatörü Dr.
Selim Yılmazer,
hem Osmaniye ge-
nelinde hem de Tür-
kiye genelinde
tüberküloz ile ilgili

istatistiksel verileri
paylaştı.

Yılmazer, 2025
yılı için planlanan
çalışmaların çerçe-
vesini çizerek tüber-
k ü l o z l a
mücadeledeki stra-
tejilere dikkat çekti.

Çalışma pla-
nında, erken tanı ve
tedavi süreçlerinin
iyileştirilmesi, far-
kındalığın artırıl-
ması ve risk

gruplarına yönelik
önleyici faaliyetlerin
hızlandırılması gibi
başlıca hedefler yer
aldı. Toplantıda,
yerel ve ulusal öl-
çekte yürütülecek
kampanyaların et-
kinliğinin artırılma-
sına yönelik öneriler
de tartışıldı.

Toplantı so-
nunda, 2025 yılında
tüberküloz kontrolü
alanında daha etkili

ve yaygın çalışmalar
yürütüleceği vurgu-
lanırken, Halk Sağ-
lığı Hizmetleri

Başkanlığı'nın des-
teğinin süreceği be-
lirtildi.

İl Sağlık Md.

Tüberküloz Kontrol Kurulu Toplantısı yapıldı

Osmaniye Genç-
lik ve Spor İl Mü-
dürlüğü tarafından
Gençlik Politika
Belgesi Vizyon Ça-
lıştayı, başladı.

Gençlik Merke-
zinde düzenlenen
çalıştay, saygı duru-
şunda bulunulması
ve İstiklal Marşının
okunmasıyla baş-
ladı.

Genel Müdürlük
tanıtım videosunun
ardından progra-
mın açılış konuşma-

sını Gençlik ve Spor
İl Müdürü Yusuf
Çebi yaptı.

Çebi, konuşma-
sında, çalıştaya gös-
terilen ilgiden
memnun olduğunu
belirterek katılımcı-
lara teşekkür e�i.

Çalıştayın yurt
içinde ve yurt dı-
şında yaşayan genç-
lerin yaşadıkları
başlıca problemle-
rin gençlerin gö-
züyle anlayıp
bunlara yönelik

çözüm önerilerini
geliştirmek ama-
cıyla düzenlendi-
ğini belir�i.

Genç nüfus
oranlarının hızlıca
ar�ığını hatırlatan
Çebi, şunları kay-
de�i:

“Türkiye için
genç ve dinamik
nüfus oldukça çok
önemli ve büyük bir
zenginliktir. Dolayı-
sıyla insani değer-
lere sahip çıkan
toplumsal ve top-
lumsal bilinci otur-
muş bir genç nesil
sosyal gelişimlerini
destekleyici politi-
kalar üretmek, po-
tansiyellerini tam
anlamıyla ortaya
çıkması için imkan-
lar hazırlamak sa-
dece kendi ülkesi
için değil etrafın-
daki bölgelere, coğ-
rafyalara ulaşmak
hepimizin ortak so-
rumluluğundadır.

İnsanlığın karşı kar-
şıya kaldığı durum-
lara karşı ‘benim de
söyleyeceğim var’
diyen sizlerin bir
arada bulunduğu
bu platform ümit
vericidir. Dilerim ki
demokratik bir top-
lum olmanın bir
parçası olan bu
platformların sayısı
ve siz değerli genç-
lerimizin katılı-
mıyla daha fazla
artar”

Osmaniye Vali
Yardımcısı Hakan
Yavuz Erdoğan, ça-
lıştayın verimli geç-
mesi temennisinde
bulundu.

Gençlik ve Spor
Müdürlüğü tesisle-
rinin sporun yanı
sıra deprem süre-
cinde en aktif kulla-
nılan tesisler
olduğunu anım-
sa�ı.

Ç a l ı ş t a y ı n
önemli olduğunu

ifade eden Erdoğan,
“Gençlerden gele-
cek fikirlerle yeni
öneriler, formüller
üretebiliriz. Gençlik
spor alanında bir
politika belirledik.
Bunu mutlaka re-
vize etmemiz gere-
kiyor. Yirmi yıl
önce, elli yıl önceki
durumlarla günü-
müzü sürdüreme-
yiz. Bu mevcut
duruma çağdaş
şartlara göre yeni
formüller üretme-

miz gerekiyor” diye
konuştu.Konuşma-
lardan sonra Genç-
lik Hizmetleri
Müdürü Kadir
Dündar, yöntem
sunumu ve politika
alanlarına ilişkin
bilgilendirme su-
numu yapıldı.İsti-
şare sunumu ile
devam eden prog-
ram, öğleden sonra
atölye çalışmaları
ile devam edecek.

Gonca Deniz
Karaçam

Gençlik Politika Belgesi Vizyon Çalıştayı yapıldı

Osmaniye Kor-
kut Ata Üniversi-
tesi (OKÜ) Tarih
Kulübü ve Geçmi-
şin Sesleri Kulübü
iş birliğiyle “Küre-
selleşmenin Gölge-
sinde Türk
Kültürü, Asimilas-

yon ve Kimlik Mü-
cadelesi” başlıklı
program düzen-
lendi.

R e k t ö r l ü k
Büyük Salon’da
gerçekleşt i r i len
programa akade-
misyenler, öğrenci-

ler ve çok sayıda
davetli katıldı.

Etkinlikte, Doç.
Dr. Aysel Erdoğan,
Muhammed Enes
Yalçın ve Esra
Ülger sunumlarını
gerçekleştirerek
küreselleşme süre-

cinde Türk kültü-
rünün karşı kar-
şıya kaldığı
asimilasyon teh-
ditleri ve kimlik
mücadelesine dair
önemli bilgiler
paylaştı.

Katılımcıların

ilgiyle takip ettiği
programda, ko-
nuşmacılar kültü-
rel değerlerin
korunması ve gele-
cek kuşaklara ak-
t a r ı l m a s ı n ı n
önemine de vurgu
yaptı.

Programın so-
nunda, katkıların-
dan dolayı Doç.
Dr. Aysel Erdoğan,
Muhammed Enes
Yalçın ve Esra Ül-
ger’e teşekkür bel-
gesi takdim edildi.

Kaynak: OKÜ

Türk Kültürü ve Kimlik Mücadelesi konuşuldu

Hatay'da yaşayan down
sendromlu Fatma Yurtse-
ver’in davetini geri çevirme-
yen Vali Mustafa Masatlı’nın
eşi Esra Masatlı, down sen-
dromlu çocuğun 11.yaş gü-
nünü kutlamasına eşlik e�i.

Hatay Valisi Mustafa Ma-
satlı’nın ken�e görevlendiril-
mesiyle birlikte insanların
hayatına dokunmaya başla-
yan Esra Masatlı, vatandaşla-
rın gönlünü kazanmaya
devam ediyor. Antakya ilçe-
sinde yaşayan down sen-

dromlu Fatma Yurtsever,
okul ziyareti esnasında Esra
Masatlı’yı evlerine davet e�i.
Fatma’nın davetini kırmayan
EsraMasatlı, Yurtsever ailesi-
nin evine ziyaret gerçekleş-
tirdi.

Ziyare�e Fatma’nın 11.
doğum gününü kutlamasına
eşlik eden EsraMasatlı, çeşitli
hediyeler verdi. Esra Masatlı,
yeni yaşının Fatma’ya sağlık,
mutluluk ve huzur getirme-
sini diledi.

Kaynak: İHA

“Esra Masatlı, Fatma’nın
Doğum Gününe Ortak Oldu”

Türk Oftalmoloji Derneği
Başkanı Prof. Dr. Huban
Atilla, prematüre bebeklerde
kalıcı görme bozukluklarının
olmaması için erken dönemde
tedavinin kritik öneme sahip
olduğunu belirterek, "Göz ra-
hatsızlıkları çok hızlı ilerliyor
bazen 24 saa�e, en geç 72 saat
içinde karar verip, tedavi uy-
gulamamız gerekebiliyor."
dedi.

Atilla, sağlık kongresi için
geldiği Antalya'da AA muha-
birine, prematüre bebeklerde
görülen göz problemlerinin
dünyada artan bir problemol-
duğunu söyledi.

Yardımcı üreme teknikle-
riyle hem çoğul gebeliklerin
artması hem de anne yaşının
ileriye gitmesiyle erken doğu-
mun daha fazla görüldüğünü
belirtenAtilla, doğan bebekle-
rin yüzde 10'unda görülen ve
prematüre bebeklerin gözle-
rindeki retina tabakasında, da-
marsız alanlarda ortaya çıkan,
sinir hasarına yol açarak
görme kaybına neden olan
hastalığa "prematüre retinopa-
tisi" denildiğini söyledi.

Prematüre retinopatisinin
kalıcı görme bozukluklarına
neden olabildiğini anlatan
Atilla, bu bebeklerin yüzde
90'ının rahatsızlığının kendili-
ğinden zaman içinde geriledi-
ğini ancak yüzde 10'unun
tedavi edilmesi gerektiğine
dikkati çekerek, şöyle devam
e�i:

"Türkiye'de yılda yaklaşık
1milyon-1milyon 250 bin ara-
sında bebek doğuyor. Bu
demek ki 100 bin ila 120 bin
arası prematüre bebek var.
Bunların da 10-12 bininde
gözle ilgili problemler çıkıyor.
34 haftadan küçük doğan be-
beklerde doğumdan sonraki
dört hafta içinde oldukça de-
taylı göz muayenesi yapma-
mız gerekiyor. Bir kere
yapmakla da bitmiyor. Birkaç

kere görüp, çocu-
ğun gözünün arka-
sında damarların
gelişiminin yo-
lunda gi�iğini, gör-
meyi tehdit eden ve
körlükle sonuçla-
nabilen durumun
o lmamas ı ndan
emin olduktan
sonra takipten çıka-
rıyoruz."

- "Prematüre-
lerde gözlük ihti-
yacı yüzde 50'lere
çıkıyor"

Bebek ne kadar
erken ve ne kadar düşük kilo-
yla doğarsa göz problemleri
riskinin o kadar ar�ığına işa-
ret edenAtilla, doğum sonrası
dönemde enfeksiyonlar, oksi-
jen ihtiyacı gibi eşlik eden sis-
temik hastalıkların göz
problemlerinin artmasına
sebep olduğunu dile getirdi.

Atilla, 34 haftanın altında
veya 1750 gramın altında
doğan tüm bebekler için çok
detaylı göz muayenesi yaptı-
rılmasını önererek, "Prema-
türe bebekleri çok kritik bir
dönemde tedavi etmemiz ge-
rekiyor. Göz rahatsızlıkları
çok hızlı ilerliyor bazen 24 sa-
a�e, en geç 72 saat içinde
karar verip, tedavi uygula-
mamız gerekebiliyor." diye
konuştu.

Bebeklerde eğer göz arka-
sındaki damarlanma yolunda
görmeyi tehdit edecek hale
gelmişse lazer tedavisi yapa-
bildiklerini anlatan Atılla, ya
da ilaçlarla damarlanmanın
sağlıklı gelişmesini sağla-
maya çalıştıklarını vurguladı.

İşlerinin bununla bitmedi-
ğini ifade eden Atilla, "Pre-
matüre retinopati gelişmiş,
tedavi etmişsek bile prema-
türe doğan bebeklerde göz-
lük ihtiyacını daha fazla
görüyoruz. Toplumda sıklığı
yüzde 20 düşünürsek prema-
türelerde bunun sıklığı yüzde
50'lilere kadar çıkabiliyor. Şa-
şılık sıklığı zamanında doğan
bebeklerde yüzde 1-2 iken,
prematüre bebeklerde yüzde
10'larda, tedavi uygulanmasa
yüzde 25'lere çıkabiliyor." bil-
gisini paylaştı.

Atilla, prematüre retino-
patisi gelişmiş kişilerde
görme kaybına sebep olabile-
cek ek göz hastalıklarının
daha sık görüldüğünden ileri
aşamada kontrollerin önemli
olduğunu sözlerine ekledi.

Kaynak: AA

Prematürelerde Erken Göz
Tedavisi Hayati Önem Taşıyor
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